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Vážení spoluobčané, milí přátelé, srdečně Vás 
zdravím na začátku babího léta. 

Na této stránce Vás tradičně seznámím s  tím, co je 
u  nás nového. Lékařský dům na  náměstí Jiráskovo již 
funguje. Respektive v  provozu je lékárna a  od 21.  8. 
i  ordinace praktického lékaře. Komplikovanou situaci 
s  hledáním ostatních lékařů, primárně pediatra 
a  výhledově i  zubaře, jsem popisovala minule a  od  té 
doby se, bohužel, nic nezměnilo. 

Mnozí z  vás jste již využili příležitosti navštívit 
opravený kulturní dům. Na konci roku se v prostorách 
KD konalo slavnostní ukončení školního roku, v  srpnu 
jsme promítali v kině, přičemž na film přišlo 110 diváků. 
Celková kapacita kina je nyní 134  míst. Dle domluvy 
s  provozovateli restaurace v  kulturáku by mohl být 
v  průběhu září zahájen provoz. Předpokládáme, že 
plesové případně divadelní sezoně 2022/2023 nebude 
nic stát v cestě. 

Běh e m p r á z d n i n s e  k o n a l o něk o l i k a k c í 
ve  sportovním areálu, a  tak jste si mohli povšimnout, 
v  jaké fázi se aktuálně nachází rekonstrukce fotbalového 
hřiště a budování atletického oválu. Na skládce u hliniště 
je složeno veliké množství materiálu, které bude 
postupně použito pro dohotovení hřiště. V  prostoru 
za brankou směrem k rodinným domům v ulici U Hřiště 
by se  ještě vešla dráha spolu s  doskočištěm pro skok 
daleký. Vzhledem k tomu, že se  jedná o vícepráci, budu 
na zářijovém zastupitelstvu žádat zastupitele o schválení 
tohoto záměru. V  říjnu bude hřiště včetně oválu 
dokončeno. 

Silnice směrem na Horní Bukovsko se konečně bude 
opravovat! Někteří z  vás byli mírně zneklidněni, když 

viděli, že se  tzv. „záplatují“ díry ve vozovce z Dolního 
Bukovska směrem na Horní s  tím, že jste se obávali, že 
když se  jen takto opravuje, tak se  nebude silnice 
komplexně opravovat vůbec. Dle vyjádření úředníků 
Jihočeského kraje dojde k  opravě do  konce letošního 
podzimu, zhotovitelem bude společnost EUROVIA a.s. 
a akci platí Správa a údržba silnic.

Na tomto místě bych chtěla ještě zmínit náš úspěch 
v  soutěži Vesnice roku. Ač jsme nezískali žádné 
z  hlavních ocenění v  této soutěži, kterými jsou Zlatá 
stuha pro krajského vítěze, Zelená stuha – za péči o zeleň 
a životní prostředí, Oranžová stuha – za spolupráci obce 
a zemědělského subjektu, Modrá stuha – za společenský 
život, Bílá stuha – za činnost mládeže, získali jsme Zlatou 
cihlu v Programu obnovy venkova za příkladné stavby 
na  venkově realizované v  duchu Programu obnovy 
venkova, v  kategorii A: obnova či rekonstrukce 
památkově chráněných objektů a  památek místního 
významu: za  obnovu kulturní památky Boží muka 
v místní části Sedlíkovice. Spolu s paní knihovnicí jsme 
dne 18.  8. převzaly toto ocenění na  slavnostní akci 
v Doudlebech, kteří byli krajskými vítězi. Děkuji všem, 
kteří se podíleli na přípravě a prezentaci našeho městyse 
v této soutěži.

Během podzimu se uskuteční několik tradičních akcí, 
jako je pouť v  Bukovsku a  dne 8.  10.  bude opět před 
Bukovarem Bukovský trh, věřím, že se  setkáme v  co 
největším počtu. 

Příjemný konec léta a  začátek podzimu vám přeje 
vaše starostka.

Slovo starostky
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Přítomni: všichni radní 
Projednáno: 
RM provedla kontrolu došlých faktur a  platby 

provedené přes pokladnu. Stav finančních prostředků k 
16. 6. 2023 je 7 832 727,-Kč.

Výběr provozovatele obecní hospody v KD. Starostka 
na  dnešní jednání RM pozvala oba uchazeče 
na  provozovatele Obecní hospody v  KD. Zájemce pan 
Richard Malát představil svou koncepci vedení 
restaurace. Většinu činností by zprvu obstarával sám 
s  jedním zaměstnancem. Nyní provozuje autokemp, 
30 let úspěšně vedl restauraci v Č. Krumlově, provozoval 
KD ve Zlivi. Bude na výběr vždy ze 2 obědů + polévka. 
Radním se  jeví jako zkušený provozovatel. Následně 
přišla svou koncepci představit paní Anežka Kadlecová 
spolu s  Robertem Petroušem, který by byl osobou 
odpovědnou Anežce Kadlecové za  restauraci. Paní 
Kadlecová v  DB již provozuje takřka rok restauraci 
na  hřišti. Nabízí obdobný přístup jako předchozí 
uchazeč. Oba zájemci navrhují hradit měsíční nájem 
ve výši 5  000 Kč s  tím, že starostka oba upozornila, že 
energie a služby půjdou také za nimi. Po dlouhé diskusi 
a vyhodnocení obou uchazečů se radní přiklonili k paní 
Anežce Kadlecové s  tím, že smlouva bude uzavřena do 
31.  12.  2024  s  možností prodloužení. RM schvaluje 
uzavření nájemní smlouvy na  prostor restaurace 

o  celkové výměře 110  m2 v  KD Dolní Bukovsko, 
na adrese nám. Jiráskovo 2, s paní Anežkou Kadlecovou, 
IČ: 17421055. Hlasování: 3/1/1. 

Starostka informovala radní o  zveřejnění záměru 
na pronájem ordinace praktického lékaře v LD v Dolním 
Bukovsku. Přihlásila se  společnost Všeobecný lékař Jih, 
s.r.o., IČ: 24809781, Kozojedy s  nabídkovou cenou 
6 000 Kč měsíčně. Nájemní smlouva by byla uzavřena od 
1.  8. 2023 na  dobu neurčitou. RM schvaluje uzavření 
nájemní smlouvy na  dobu neurčitou na  prostor pro 
ordinaci praktického lékaře skládající se  z  přípravny 
o výměře 12,12 m2, ordinace praktického lékaře o výměře 
16,43  m2, čekárny o  výměře 14,62  m2, WC pacienti 
o  výměře 1 0 , 0 8  m 2 a  s p o l ečnýc h p ro s t o r – 
administrativní místnost o výměře 11,25 m2, šatna lékaři 
5,7 m2, WC pro personál o  výměře 2,25 m2 a úklidové 
místnosti o výměře 2,11 m2 nacházející se v Lékařském 
domě na  nám. Jiráskovo 473, DB za  celkovou cenu 
6 000 Kč měsíčně se společností Všeobecný lékař Jih s.r.o., 
IČ: 24809781, Kozojedy. Hlasování: 5/0/0. 

Starostka informovala radní, že na  letošní rok 
připadá výročí založení SMO Bukovská voda. Oslavy 
pro veřejnost proběhnou dne 8.  9. v  areálu Bukovské 
vody, program bude zveřejněn a  zváni jsou všichni 
občané.

Zápis z 10. jednání Rady městyse Dolní Bukovsko ze dne 16. 6. 2023

Z úřadu městyse

Přítomni: všichni radní
Projednáno: 
RM provedla kontrolu došlých faktur a  platby 

provedené přes pokladnu. Stav finančních prostředků k 
17. 7. 2023 je 7 259 406,-Kč. 

RM projednala a  schválila vystavení záměru 
na  pronájem části pozemku p.č. 2740/32 v  k.ú. Dolní 
Bukovsko (120  m2) na  parkovišti u  Bukovaru žádostí 
podanou zástupci Rodinného pivovaru Bukovar s.r.o., IČ 
41742851 - provoz (duben-říjen). Na  zimu sezení 
posunou, aby tudy mohla projíždět zimní údržba. 
O prostor se bude nájemce i starat ve smyslu udržování 
pořádku. RM schvaluje vystavit záměr na pronájem části 
pozemku p.č. 2740/32 v  k.ú. Dolní Bukovsko (220 m2) 
na parkovišti u Bukovaru, před vchodem do Bukovaru, 
v období celého roku. Hlasování: 5/0/0.

Starostka seznámila radní se žádostí Římskokatolické 
farnosti o příspěvek na opravu kostela, v současné době 
nezvoní zvony správně a nezvoní přesně včas a nezvoní 
všechny tři. Oprava bude stát dle cenové nabídky pana 
Miroslava Voráčka, IČ: 65023153, Myslkovice 114, 
46  000  Kč bez DPH. Vzhledem k  tomu, že kostel je 
dominantou Dolního Bukovska, navrhuje starostka 
opravu uhradit. Navíc zmínila výbornou spolupráci 

s panem vikářem. RM schvaluje úhradu opravy zvonů 
na věži v ceně 46 000 Kč bez DPH. Hlasování: 4/0/1.

Dle domluvy z jednání zastupitelstva projednává RM 
zřízení věcného břemene služebnosti inženýrských sítí 
na pozemku 2727/15 v kú Dolní Bukovsko ve prospěch 
oprávněné strany společnosti HELUZ cihlářský průmysl 
v.o.s. za úplatu 1 000 Kč. RM schvaluje uzavření smlouvy 
o  zřízení věcného břemene, jejímž předmětem je 
služebnost vedení inženýrských sítí na pozemku parc. č. 
2727/15 mezi městysem ve prospěch oprávněné strany 
společnosti HELUZ cihlářský průmysl v.o.s. za  úplatu 
1 000 Kč. Hlasování: 5/0/0.

Se žádostí o  prominutí stočného se  na RM obrátila 
občanka z DB s tím, že u ní v domě došlo k úniku vody 
v důsledku havárie. Stočné za předchozí období hradila 
vždy kolem částky 1  000  Kč/rok, proto navrhuje, že 
uhradí za uplynulé období částku 1 000 Kč. RM schvaluje 
odpuštění stočného ve  výši 6  204  Kč a  stanoví stočné 
ve výši 1 000 Kč pro žadatelku. Hlasování: 5/0/0.

Reno Stavby Šumava – zhotovitel opravy propustku 
v  Popovicích. Z. Tůma se  dotazuje, zda byl zhotoven 
pasport komunikace přes Popovice, protože v souvislosti 
s  nezabezpečenou stavbou a  nedostatečným dopravně 
inženýrským řešením stavby je komunikace poškozená. 
Požádal starostku, aby zajistila opravu té komunikace.

Zápis z 11. jednání Rady městyse Dolní Bukovsko ze dne 17. 7. 2023
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 Starostka informovala radní o nutnosti namontovat 
do  KD venkovní rolety. Jde o  to, aby bylo možné 
komfortně zatemnit sál při kině či jiných akcích, kdy je 
vyžadovaná tma. Retro závěsy nejsou v  dnešní době 
dobré řešení, ani z estetického ani z funkčního hlediska, 
navíc komplikují obsluhu. Nabídku na dodání a montáž 
12 ks venkovních rolet v KD DB podaly 3 subjekty:

RM schvaluje zhotovitelem akce „Montáž 
venkovních rolet do  KD DB 12  ks“ společnost Tymo 
s.r.o., se  sídlem Obchodní 928, Soběslav, IČ: 28157907 

za cenu 311 797 Kč bez DPH. Termín zhotovení díla je do 
30. 9. 2023. Hlasování: 5/0/0. 

Žádost o  pronájem KD Horní Bukovsko za  účelem 
rodinné oslavy zaslal žadatel ze Žimutic na  den 5.  8. 
2023. RM schvaluje nájem KD v  Horním Bukovsku 
za obvyklou částku 1000 Kč na den 5. 8. 2023. Hlasování: 
5/0/0.

Rada městyse projednala RO č. 12 – příjem a  užití 
investiční dotace na  stavební akci „Atletický ovál 
na hřišti“ ve výši 5 000 000 Kč. RM schvaluje RO č. 12. 

7. zasedání Zastupitelstva městyse Dolní Bukovsko ze dne 21. 6. 2023

Z úřadu městyse

Přítomni: zastupitelé kromě omluvených Ing. Jana 
Němce, Stanislava Kliky, Ing. Jana Bořuty, Ing. Jana 
Svobody, host: Ing. Michal Pospíšil, stavbyvedoucí DV 
Stav s.r.o.

Poděkování ředitelce ZŠ a  MŠ a  představení 
nového ředitele 

Starostka v  úvodu poděkovala paní ředitelce ZŠ 
a MŠ Dolní Bukovsko, paní Mgr. Anně Šubrtové, za  její 
dlouholeté působení ve vedení místní školy. Spolu s díky 
dostala paní ředitelka i kytici a dárek od městyse. Paní 
ředitelka poděkovala za  spolupráci a představila svého 
nástupce, pana Mgr. Radka Hřivnáče, který bude 
jmenován ředitelem k 11.  7. 2023. Mgr. Radek Hřivnáč 
se krátce zastupitelům představil a vyzval je k průběžné 
komunikaci.

Dotazy k činnosti rady městyse
Zastupitelům byly zaslány zápisy z jednání RM č. 9 a 

10, jejichž text starostka promítla i na velkém monitoru 
na  jednání. Zdůraznila stěžejní body z  jednání, kterými 
byly schválení nájemní smlouvy s  Mgr. Hanou 
Mazalovskou na lékárnu, dále pak se  společností 
Všeobecný lékař Jih s.r.o. na ordinaci praktického lékaře, 
obě á 6  000 Kč/měsíc. Dále pak výběr provozovatele 
v  KD, paní Anežka Kadlecová. Starostka rovněž 
oznámila zastupitelům, že byla zahájena přejímka KD, 
oblast, kde se  však ještě pracuje, je podzemní podlaží, 
kde v  důsledku připojení z  EG.D, které i  přes četné 
urgence bylo až 19. 6. a nemohly být dokončeny schody 
k zásobování, na  čemž se pracuje, neboť z EG.D dosud 
nepředali připojení a nelze tedy oblast zasypat. Ze strany 
zastupitelů k jednání RM nebyly žádné dotazy.

Majetkové záležitosti – prodej, směna obecního 
majetku 

a) Starostka seznámila zastupitele s  nejvyššími 
přijatými nabídkami na  parcely v  Radonicích v  území 
dle ÚP označené jako Z. RA. 3. Jedná se o část pozemku 

pč. 2237 část A  a B v kú Radonice u Drahotěšic, každá 
o  výměře 1  000  m2.  Nejvyšší podání na  parcelu A  je 
ve  výši 1  616 Kč/m2 a  na  parcelu B 1  827 Kč/m2. ZM 
schvaluje prodej parcely č. 2237/2  dle GP Ing. Zdeňka 
Bartoška č. 221-128/2023 o  výměře 1  000  m2 za  cenu 
1  616 Kč za  m2 žadatelce. Hlasování: 10/0/1  (Pavel 
Kohout). 

ZM schvaluje prodej parcely č. 2237/3  dle GP Ing. 
Zdeňka Bartoška č. 221-128/2023 o  výměře 1  000  m2 
za  cenu 1  827,-Kč m2  žadatelům. Hlasování: 10/0/1 
(Pavel Kohout). 

b) Starostka navrhla hlasovat o  směně pozemků 
ve  Bzí, kdy se  společností LOXIA Consulting s.r.o. 
bychom směnili stejnou část pozemku, aby bylo možné 
postavit chodníky. Záměr ke směně byl řádně zveřejněn. 
ZM schvaluje směnu pozemků dle přiloženého plánku 
(návrhu nového GP) část pozemku pč. 1645/4 v kú Bzí 
o výměře 108 m2 ve vlastnictví Městyse Dolní Bukovsko 
za  část pozemku pč. 11 v  kú Bzí o  výměře 108  m2 
ve  vlastnictví společnosti LOXIA Consulting s.r.o. 
Hlasování: 11/0/0. 

c) Vypořádání se společností DV Stav s.r.o. Starostka 
informovala zastupitele, že Lékařský dům byl již 
zkolaudován, má nové číslo popisné, konkrétně čp. 473 
a  již je v  provozu lékárna, ordinace praktického lékaře 
se  přestěhuje v  srpnu. Nyní tedy již nic nebrání 
vypořádání vzájemných závazků a  smluvní pokuty, 
která za 36 dní zpoždění činí částku 485 532 Kč. Jednání 
za společnost DB Stav byl přítomen Ing. Michal Pospíšil, 
který požádal o  prominutí smluvní pokuty s  tím, že 
poukázal na  průtahy způsobené v  důsledku neosazení 
elektroměry včas. Prodlení stavby vzniklo v  důsledku 
několika nešťastných událostí, z  nichž největší vliv 
na termín měla smrt nasmlouvaného zhotovitele omítek 
pana Fikoty z firmy PROFIDOX a následně v plné sezoně 
trvalo několik týdnů zasmluvnit jiného omítkáře, čímž 

Nabídka č. 1 Tymo s.r.o. Obchodní 928, Soběslav, IČ 28157907 311 797 Kč bez DPH 1.

Nabídka č. 2 OKNO-TREND s.r.o. Okružní 2883, Č.  Budějovice
IČ 63906546

338 328 Kč bez DPH 3.

Nabídka č. 3 Roller s.r.o. Vitín 66, Ševětín IČ 76257371 325 545 Kč bez DPH 2.
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pak nebyli schopni dodržet termín pro navazující 
řemeslné činnosti. Rovněž na stavbě bylo odvedeno ještě 
několik prací, které nebyly vyfakturovány. Konkrétně 
se jedná o práce v následující hodnotě: 

Otočení dveří a doplnění samozavíračů (požadavek 
hasičů): 34 586,- 

Vybudování 2 ks sprchových koutů 2 NP: 58 900,- 
Oprava stávající kanalizace a její pročištění: 36 960,- 
Omyvatelný nátěr v  ordinacích a  na  chodbách: 

12 450,- 
Pokládka zámkové dlažby v celém rozsahu: 96 800,-
Použití vinylové krytiny podlahy 2.NP (byty) oproti 

standartnímu linoleu: 48 900,-
Oprava a nátěr zdi sousedů (naše pohledová strana): 

34 560,-
Provedení dodatečného opláš tění balkonů 

(požadavek hasiči): 121 358,-
Instalace zamykání do posuvných dveří v ordinacích: 

8 456,-
Doplnění Hasicích přístrojů nad rámec SOD: 8 960,-
Celkem tedy práce za 461  930  Kč bez DPH. 

Po několika dotazech a krátké diskusi bylo přistoupeno 
k hlasování. ZM schvaluje uzavření dohody o narovnání 
spočívající v  započtení vzájemných pohledávek ve  výši 
485  532 Kč z  titulu smluvní pokuty ze  strany městyse 
a  částky ve  výši 461  930  bez DPH Kč za  schválené 
vícepráce ze  strany společnosti DV Stav s.r.o., 
v  souvislosti s  dokončením stavby Lékařského domu. 
Smluví strany se  výslovně dohodly, že rozdíl ve  výši 
23 602 Kč městys zhotoviteli promíjí v důsledku stavební 
nepřipravenosti. Hlasování: 10/0/1 (Pavel Makovička).

d) Starostka seznámila zastupitele s dílčími žádostmi 
o  změnu ÚP s  tím, že dle zpracovatele, kterým je 
Městský úřad v  Týně nad Vltavou, Odbor Územního 
plánování by neměly být předkládány žádosti, kterým 
nebylo vyhověno při posledním zpracování aktuálního 
ÚP, pokud se  nezměnily ve  věci samé zásadním 
způsobem poměry. Starostka dodala, že nyní je obecně 
národní prioritou nerozšiřovat zástavbové území 
na  úkor občanské vybavenosti nebo zemědělského 
půdního fondu. Žádosti, které byly dosud občany 
předloženy a  jejichž zpracování uhradí žadatelé, jsou 
následující: 

1. Žadatel ze Soběslavi – pozemek p.č. 182/1 v k.ú. 
Bzí u Dolního Bukovska, změna plochy z NZt-S (plochy 
zemědělské – trvalé travní porosty) na  plochu BV-N 
(plocha k bydlení v rodinných domech – venkovské)

2. Loxia Consulting s.r.o., IČ: 08008116, Perucká 26, 
Praha. Pozemek par.č. 6/4, 6/6, 6/7, 8/3,12/1,12/2 v k.ú. 
Bzí u Dolního Bukovska změna plochy z VL-N (plochy 
výroby a  skladování – lehký průmysl) na plochy OV-S 
(plochy občanského vybavení), pozemek par.č. 10 v k.ú. 
Bzí u Dolního Bukovska změna plochy z ZP-S (plochy 
zemědělské přírodního charakteru) na  plochu OV-S 
(plochy občanského vybavení). Pozemek p.č. 2, 
4/1,6/5,12/4 v  k.ú. Bzí u  Dolního Bukovska změna 

plochy ZP-S (plochy zemědělské přírodního charakteru) 
na plochu ZS-S (plochy zeleně – soukromá a vyhrazená).

3. Žadatel z Dolního Bukovska – pozemek par.č. 1057 
v  k.ú. Popovice u  Dolního Bukovska změna plochy 
z NZo-S (plocha zemědělské orná půda) na plochy BV-N 
(plochy bydlení v  rodinných domech – venkovské), 
pozemek pč. 1402 v k.ú. Popovice u Dolního Bukovska, 
změna plochy ZV-N (plochy veřejných prostranství – 
veřejná zeleň) na  plochu BI-N (plochy k  bydlení 
v  rodinných domech městské a  příměstské), pozemek 
p.č. 2719/3, 2722/2 a 2727/20 v  k.ú. Dolní Bukovsko 
změna plochy NSp-N (plochy smíšené nezastavěného 
území – přírodní) na  plochu RI-S (plochy rekreace – 
plochy staveb pro rodinnou rekreaci), pozem p.č. 1700/3 
a 1714/4 v  k.ú. Dolní Bukovsko změna plochy NZo-
S  plochy zemědělské – orná půda) na  plochy VZ-S 
(plochy výroby a skladování zemědělská výroba).

4. HELUZ v.o.s., Dolní Bukovsko, pozemek par.č. 
2722/4, 2646/112, 2646/111, 2646/108 v  k.ú. Dolní 
Bukovsko, změna plochy NSp-N (plochy smíšené 
nezastavěného území – přírodní) na  plochu VT-N 
(plochy výroby a  skladování – těžký průmysl 
a  energetika), pozemek p.č. 2506/6 v  k. ú. Dolní 
Bukovsko změna plochy NZo-S (plocha zemědělské orná 
půda) na  plochu BI-S (plochy k  bydlení v  rodinných 
domech – městské a příměstské)

5. Žadatelka z, Dolního Bukovska – v  k.ú. Dolní 
Bukovsko parc. č. 460/2, 510/3, 510/5 a 460/60 nyní 
smíšená plocha nezastavěného území NSp-S  a je 
požadována změna na plochy bydlení v RD – venkovské. 

ZM schvaluje doplnění změny č. 1 ÚP Dolní 
Bukovsko (dále též jen „změna“) dle § 6 odst. 5 písm. f) a 
§  55a  odst. 2 zákona č. 183/2006 Sb., o  územním 
plánování a  stavebním řádu, ve  znění pozdějších 
předpisů (dále též jen „stavební zákon“), z  vlastního 
podnětu pořizování změny ÚP zkráceným postupem dle 
§ 55a odst. 1 stavebního zákona, obsahem územní změny 
jsou podněty občanů a  společností Heluz, cihlářský 
průmysl, v.o.s., a  Loxia Consulting s.r.o., spočívající 
v následujících požadavcích: 

1. žadatel ze Soběslavi – pozemek p.č. 182/1 v k.ú. 
Bzí u Dolního Bukovska, změna plochy z NZt-S (plochy 
zemědělské – trvalé travní porosty) na  plochu BV-N 
(plocha k bydlení v rodinných domech – venkovské) 

2. Loxia Consulting s.r.o., IČ: 08008116, Perucká 26, 
Praha. Pozemek par.č. 6/4, 6/6, 6/7, 8/3,12/1,12/2 v k.ú. 
Bzí u Dolního Bukovska změna plochy z VL-N (plochy 
výroby a  skladování – lehký průmysl) na plochy OV-S 
(plochy občanského vybavení), pozemek par.č. 10 v k.ú. 
Bzí u Dolního Bukovska změna plochy z ZP-S (plochy 
zemědělské přírodního charakteru) na  plochu OV-S 
(plochy občanského vybavení). Pozemek p.č. 2, 
4/1,6/5,12/4 v  k.ú. Bzí u  Dolního Bukovska změna 
plochy ZP-S (plochy zemědělské přírodního charakteru) 
na plochu ZS-S (plochy zeleně – soukromá a vyhrazená) 

Z úřadu městyse
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3. Žadatel z Dolního Bukovska – pozemek par.č. 1057 
v  k.ú. Popovice u  Dolního Bukovska změna plochy 
z NZo-S (plocha zemědělské orná půda) na plochy BV-N 
(plochy bydlení v  rodinných domech – venkovské), 
pozemek p.č. 1402 v k.ú. Popovice u Dolního Bukovska, 
změna plochy ZV-N (plochy veřejných prostranství – 
veřejná zeleň) na  plochu BI-N (plochy k  bydlení 
v  rodinných domech městské a  přčíměstské), pozemek 
p.č. 2719/3, 2722/2 a 2727/20 v  k.ú. Dolní Bukovsko 
změna plochy NSp-N (plochy smíšené nezastavěného 
území – přírodní) na  plochu RI-S (plochy rekreace – 
plochy staveb pro rodinnou rekreaci), pozem p.č. 1700/3 
a 1714/4 v  k.ú. Dolní Bukovsko změna plochy NZo-
S  plochy zemědělské – orná půda) na  plochy VZ-S 
(plochy výroby a skladování zemědělská výroba).

4. HELUZ v.o.s., Dolní Bukovsko, pozemek par.č. 
2722/4, 2646/112, 2646/111, 2646/108 v  k.ú. Dolní 
Bukovsko, změna plochy NSp-N (plochy smíšené 
nezastavěného území – přírodní) na  plochu VT-N 
(plochy výroby a  skladování – těžký průmysl 
a  energetika), pozemek p.č. 2506/6 v  k. ú. Dolní 
Bukovsko změna plochy NZo-S (plocha zemědělské orná 
půda) na  plochu BI-S (plochy k  bydlení v  rodinných 
domech – městské a příměstské) 

5. Žadatelka z Dolního Bukovska – v  k.ú. Dolní 
Bukovsko parc. č. 460/2, 510/3, 510/5 a 460/60 nyní 
smíšená plocha nezastavěného území NSp-S  a je 
požadována změna na plochy bydlení v RD – venkovské.

ZM pověřuje starostku městyse Mgr. Ivanu 
Makovičkovou dle § 6 odst. 5 písm. f) stavebního zákona, 
jako zastupitele, který bude spolupracovat s  poři-
zovatelem v oblasti územního plánování (např. § 47 odst. 
1 a  odst. 4, 53 odst. 1  stavebního zákona) během 
pořizování změny. Hlasování: 10/0/1 (Tomáš Pavlásek).

e) V  rámci diskuse vyjádřili zastupitelé nesouhlas 
s  navrhovanou změnou, kterou se  žadatel domáhal 
změny plochy z NSp-S (plochy smíšené nezastavěného 
území – přírodní) na  plochu BV-N (plochy bydlení 
v rodinných domech – venkovské), pozemek p.č. 2460/9, 
2460/13, 2460/16, 2460/1 v kú. Dolní Bukovsko. 

ZM neschvaluje ke  zpracování změnu spočívající 
v e  z měně p l o c h y z  N S p - S ( p l o c h y s m íše n é 
nezastavěného území – přírodní) na  plochu BV-N 
(plochy bydlení v  rodinných domech – venkovské), 
pozemek p.č. 2460/9, 2460/13, 2460/16, 2460/1 v  k.ú. 
Dolní Bukovsko. Hlasování: 10/1 (Pavel Kohout)/0. 

f) ZM schvaluje pořízení změny č. 3 ÚP Dolní 
Bukovsko (dále též jen „změna“) dle § 6 odst. 5 písm. f) a 
§  55a  odst. 2 zákona č. 183/2006 Sb., o  územním 
plánování a  stavebním řádu, ve  znění pozdějších 
předpisů (dále též jen „stavební zákon“), z  vlastního 
podnětu pořizování změny ÚP zkráceným postupem dle 
§ 55a odst. 1 stavebního zákona, obsah změny ÚP – uvést 
územní plán do souladu se zásadami územního rozvoje 
Jihočeského kraje zejména obchvat sídla Dolní Bukovsko. 
ZM pověřuje starostku městyse Mgr. Ivanu Mako-
vičkovou dle § 6 odst. 5 písm. f) stavebního zákona, jako 
zastupitele, který bude spolupracovat s  pořizovatelem 
v oblasti územního plánování (např. § 47 odst. 1 a odst. 
4, 53 odst. 1  stavebního zákona) během pořizování 
změny. Hlasování: 11/0/0.

g) Starostka seznámila zastupitele s nabídkou od naší 
banky ČSOB a.s. na využití kontokorentu. Kontokorent je 
nabízen za  zákonný úrok z  prodlení + 0,5% provize 
bance. Starostka vysvětlila zastupitelům způsob 
financování obce, kdy peníze, které obec vždy obdrží, 
nám chodí měsíčně, tedy lze předpokládat, že kdyby 
nastala situace, kdy by na běžném účtu nebyl potřebný 
dostatek financí, kontokorent by se čerpal maximálně na 
1  měsíc. Rovněž připomněla, že nyní realizujeme 
v krátké době finančně náročnou akci, a pro jistotu nejen 
nyní ale zejména do  budoucna, kdy městys již zažil 
situace, kdy nebyly finance na  účtech, jí tato možnost 
připadá racionální, neboť v případě, kdy taková situace 
nastane, trvá vyřešit ji i několik týdnů. Dále zdůraznila, 
že může jít i o možnost tzv. záložní a kontokorent nemusí 
být nikdy čerpán. JUDr. Bartošová namítla, že by jako 
zastupitelka chtěla vědět, pokud se  starostka rozhodne 
kontokorent čerpat. Následně bylo zastupitelům slíbena 
informace o  případném čerpání kontokorentu. ZM 
schvaluje uzavření smlouvy s ČSOB a.s. o kontokorentu 
až do  výše 7,5 milionu., a  ukládá starostce informovat 
před faktickým čerpáním kontokorentu předem písemně 
prostřednictví e-mailu zastupitele. Hlasování: 11/0/0.

h) Starostka seznámila přítomné zastupitele s plánem 
hospodaření v lesích pro rok 2023, ze kterého se aktuálně 
podává plánovaný hospodářský výsledek pro tento rok 
zisk cca 4  500  tis Kč. Dodala, že v  současné době 
probíhají zalesňovací práce, byly opraveny a  vybu-
dovány oplocenky.

Z úřadu městyse
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Pasování prvňáčků na čtenáře

Ze školy

Tak už jsou z  nich čtenáři! Ptáte se  z  koho? No 
přece z bukovských prvňáčků.

Ve středu 21. června se děti z první třídy dočkaly 
svého prvního velkého ocenění za  svou celoroční 
práci. Na  čtenáře je mečem pasovala paní starostka 
společně s paní ředitelkou.

Nejprve však musely svým hlasitým ANO potvrdit 
slib čtenáře, který za  všechny děti přečetli Tomášek 
Pour, Verunka Pexová, Sofinka Sučová, a  Eliška 
Petrželová. 

To vše proběhlo na obecním úřadu za přítomnosti 
rodičů, prarodičů a  paní knihovnice. O  slavnostní 
atmosféru se  příjemným hudebním doprovodem 
zasloužil i žák 9. třídy Kryštof Kubal.

Všichni čtenáři si odnesli knihu 
s  věnováním jako památku na  tuto 
slavnostní chvíli, pamětní list a stužku 
s plackou „Jsem čtenář“.
Přejeme dětem hodně chuti do  čtení 
a mnoho krásných čtenářských zážitků 
z prvních přečtených knížek!

Mgr. Jana Vomáčková

Knihovna zpět v kulturním domě
Obecní knihovna od 4. září bude opět na své staré 

adrese v prvním patře nově zrekonstruovaného 
kulturního domu. Díky rekonstrukci získala o trochu 
větší prostory a také navíc další klubovnu k pořádání 
akcí. Klubovny budou znovu nabídnuty občanům, 
spolkům a dalším zájemcům k pořádání pravidelných 
kroužků pro děti, společným setkáním seniorů i 
maminek s dětmi. Podmínky a volné termíny k 
využívání místností zjistí zájemci v knihovně.

Na začátku školního roku bude opět v knihovně 
probíhat balení nestandardních učebnic.

Fond je neustále doplňován o nové knihy z knižního 
trhu. Ročně v knihovně tak přibude kolem 400 nových 
titulů.

Markéta Farková

Novinky z fondu knihovny
Bártová, Anna Beatrix: Krvavý náhrobek
Mornštajnová, Alena: Les v domě
Bryndza, Robert: Ďáblova cesta
Fields, Helen: Dokonalá lítost
Urban, David: Déja vu
Jindra, Jaromír: Zločiny dvorního rady
Hoover, Colleen: Vzpomínky na něj
Paris, B. A.: Vězeňkyně
Caplin, Julie: Útěk na venkov
Jacobs, Anne: Ateliér Rosen
Jacobs, Anne: Údolí snů
Child, Lee: Nejlepší britské krimipovídky
Hazelwood, Ali: Hypotéza lásky
Harrod-Eagles, Cynthia: Aféry na zámku Ashmore
Mawer, Simon: Anatomie rodu
Vondruška, Vlastimil: Zásnubní prsten
Bernášková, Jana: Koloušek
Moyes, Jojo: Loď plná nevěst
Reid, Taylor Jenkins: Sedm manželů Evelyn Hugo
De la Motte, Anders: Smrt číhá na jarmarku
Klevisová, Michaela: Vraní oko
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Anglický příměstský tábor v Dolním Bukovsku

Ze života v městysi

Děti z příměstského tábora při výrobě triček.

Soukromá výuka angličtiny, němčiny a  příprava 
na přijímací zkoušky z češtiny i matematiky 

Pro zájemce nabízím soukromé hodiny jazyků nebo 
přípravu na přijímací zkoušky z 5., 7.  i 9.  třídy z  českého 
jazyka i  matematiky. Výuka může být individuální nebo 
po malých skupinkách. 

Doporučuji s přípravou na zkoušky začít už od začátku 
školního roku, děti mají víc času si vše osvojit a  nejsou 
potom tolik ve stresu před blížícím se termínem. 

Podrobnosti a  přihlášky: petra.sebesova@gmail.com 
nebo tel. 724 767 420.

 Petra Šebešová

Stejně jako v  předchozích letech, i  letos se  konal 
v Bukovsku jazykový tábor pro děti, tentokrát na téma Letem 
světem – „cestovali“ jsme po  anglicky mluvících zemích z 
5 světadílů. Navštívili jsme Velkou Británii, USA, Jihoafrickou 
republiku, Austrálii a  Indii. V  každé zemi jsme uvařili 
a ochutnali nějaký místní pokrm, vyzkoušeli si tradiční sporty 
(rugby, kickball…) a  vyrobili si něco na motivy dané země. 
Děti nejvíc bavilo vaření, úspěch měly především americké 
cookies, jihoafrické smažené vdolky vetkoek a  australská 
Pavlova. Tábora se účastnilo 11 dětí z 1.  stupně a  skvěle to 
zvládli i  nejmladší prvňáčci. Myslím, že jsme si to společně 
všichni užili. Děkuji laskavě škole za  poskytnutí prostor 
a kuchyňky! Zájemci o angličtinu se mohou příští školní rok 
přihlásit na anglický kroužek, podrobnosti budou zveřejněny 
na začátku září. 

Petra Šebešová
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Ze života v městysi

12. ročník Memoriálu Martina Macha netradičně

Statistiky turnaje:
Celkové pořadí: 
1. místo Netáhla 
2. místo Tým Martina Macha 
3. místo East side 
4. místo ACS 
5. místo City Boys 
6. místo Bukovar 
7. místo FC Sedlíkovice 
8. místo Trubáčkovi koně
9. místo Hospoda na hřišti

Individuální ocenění: 
Nejlepší střelec: Petr Zahradník, ACS 
Nejlepší brankář: Dominik Malý, East side

V  sobotu 22.  7. 2023  se konal XII. ročník tradičního 
Memoriálu Martina Macha. Letošní ročník se  však lišil 
od  těch předchozích. Kvůli rekonstrukci velkého hřiště 
jsme byli nuceni udělat turnaj na tréninkovém, systémem 
malého fotbálku 4+1.

Den před zápasem muži místního týmu připravili 
dvě krásná hřiště. Na turnaj se přihlásilo celkem 9 týmů. 
Turnaj byl zahájen v 8:30  hodin a  první zápas se  po 
rozlosování písknul v 9 hodin. Hrálo se  ve dvou 
skupinách každý s každým. Po odehrání základní části 
se sestavil pavouk s postupujícími a vyřazovací formou 
se pokračovalo až do finále.

Po skončení celého turnaje byli všechny týmy 
a  jednotlivci řádně oceněni. Poděkování patří 
zúčastněným týmům, organizátorům, rozhodčím a SDH. 

Zvláště bych chtěla poděkovat Petru Malechovi a  Evě 
Bartošové za  zajištění hladkého průběhu turnaje a dále 
také mužům za přípravu obou hřišť.

Milena Zahradníková 
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Hasičské oslavy s naší účastí

V  horkém nedělním dni 13. 8. 2023 jsme se  účastnili Mistrovství 
České republiky ve výstupu na cvičnou věž v Hradci Králové a přivezli 
odtud bronzovou medaili a  titul II. vicemistryně ČR v  této disciplíně 
v  kategorii mladší dorostenky, kterou získala naše závodnice Denisa 
Danielová.

Další MČR nás čeká v září v Brně v disciplíně 60 metrů překážek, 
kam si postup z kvalifikace vybojovali hned tři naši závodníci. Máme 
zastoupení v kategorii mladší žáci: Ondřej Figura, mladší žákyně: Tea 
Maroušková (ta zároveň vyhrála dva kvalifikační závody) a  starší 
žákyně: Denisa Danielová. Tak nám držte palce! 

Za mladé hasiče Hana Nejedlá

Mladí hasiči opět bodují

Ze života v městysi

V  sobotu 8.  července se  naše početná delegace 
zúčastnila slavnostního otevření nové přístavby hasičské 
zbrojnice v Albrechticích nad Vltavou. K tomuto aktu došlo 
u  příležitosti oslav 133  let založení tamního hasičského 
sboru. Týden nato jsme se zúčastnili oslav 100  let založení 
sboru v Koloměřicích. S polní kuchyní jsme jako každý rok 
zabezpečovali tradiční pouť v  Radonicích. Na  třech 
ostatních akcích jsme postavili pouze stany. Bylo to 
v  Jarošovicích, v  areálu ZŠ a  MŠ Dolní Bukovsko a  v 
sousedním Ševětíně, kde místní fotbalový klub slavil 90 let 
od svého založení.

Za SDH Dolní Bukovsko velitel sboru Tomáš Pavlásek
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Ze života v městysi

Možná jste stejně jako já častokrát slýchávali tuto 
větu od  pamětníků, starších přátel, a  ve  vzpomínkách 
se  k  nim vracíte. Náš děda Josef Hubený, ano, ten 
z  bývalého krámu na  Horním, často vyprávěl, jak 
„kramáři“ od  rána stavěli stánky a boudy a nejrůznější 
atrakce se  táhly od  kostela až k hospodě „U  šenkýřů“. 
A  kmotříček, dědičný kostelník František Hubený 
se přidal a vyprávěl: „Od rána byl jeden člověk na věži 
a sledoval, kdy se objeví první procesí. Pak volal, že už 
jdou! Od  Svínů, od  Hartmanic, tamhle přicházejí 
poutníci z  Bukovska a  zvoníci rozhoupali zvon, aby 
poutníky přivítali. Kostel většinou nestačil pro všechny 
lidičky, kteří na  ty slavné mariánské poutě přicházeli. 
Pak velebný pán sloužil mši svatou pod širým nebem 
a kázání burcovala lidi k odvaze.“ 

Jezdím na  Kubernu teprve jedenašedesát let, a  tak 
se mé vzpomínky vracejí i  k mému dětství, které jsem 

prožil ve  vojenském městě Josefov. Jako děti jsme 
netrpělivě čekaly, kdy skončí poslední hodina vyučování, 
po  odzvonění jsme popadly brašny a  hurá na  Malé 
náměstí, kde už vyrostl řetízák, houpačky, které odvážní 
borci roztočili dokola, támhle stojí malý cirkus, kde bude 
úžasná atrakce: napůl žena, napůl ryba, střelnice 
s  barevnými deskovými obrazy a  stěna smrti, na  níž 
bude odvážný pilot řídit svůj motocykl. Hurá, už 
se  těším. Ještě si vzpomínám, jak jsme s  tatínkem chtěli 
vystřelit pro maminku kominíčka, aby si jej mohla 
posadit v  ložnici na  přehoz na  postelích. Stříleli jsme 
na  to tenké lýko a  stále nic. Kominíček držel už jen 
na vlásku, ale visel. Táta se konečně rozhodl: „Poslední 
dvě rány a dost! Jednu já, druhou ty, uvidíme.“ Střelil, 
a nic, nabil jsem vzduchovku, srdce mi divoce bilo, rána, 
nitka se  zachvěla a  zase nic… Jenže té krásné, bujně 

Radonické léto
Dne 17.  července jsme navštívili společně divadlo. 

Vybrali jsme si představení Veselý Windsor na otáčivém 
hledišti v  Týně nad Vltavou. Divadelní představení 
se nám líbilo a počasí nám také přálo.

Dne 29.  července jsme oslavili pouť – podle 
předpovědi opravdu přišla bouřka, takže jsme měli mši 
netradičně pod stanem, kde nám krásně zahrála 
a  zazpívala děvčata z  Modré Hůrky. Po  bouřce děti 
skákaly na hradě, přijel kouzelník, což děti také zaujalo 
a pověstnou třešničkou na dortu pro děti byla dozajista 
pěna od  hasičů. Dospěláci si od 18  hodin užili hudbu 
s  tancem a  zpěvem. Přestože nám letos počasí úplně 
nepřálo, pouť nám nakonec „vyšla“. Musíme poděkovat 
hasičům z Bukovska, kteří se vzorně starali o občerstvení 
a pití. 

Za osadní výbor Marie Kapinusová

„ Jó, to bejvávaly poutě!“

Mopedy na Horním
Vůně benzínu a zvuk ladění motorů, to značí jediné. 

Rok se  s  rokem sešel a Mopedcup je tu. Osmý ročník 
závodů na  mopedech na  Horním Bukovsku vyšel 
na  sobotu 19. srpna, letos pod taktovkou Honzy 
Zimmela. Počasí přálo a  tak se  po poledni na  návsi 
blýskalo 12 krásných strojů. Zkušení jezdci poměřili své 
dovednosti při rychlostních závodech i  jízdě zručnosti. 
Teplota rostla stejně jako napětí soutěžících. Výkony 
motoristů byly velmi vyrovnané, přesto vítěz může být 
jen jeden. Letos si čestné místo na  nejvyšším stupínku 
zasloužil Petr Honsa a odnesl si domů i putovní pohár. 
Jak se  říká: „Sláva vítězům, čest poraženým". Odměnou 
pro ostatní bylo zábavně strávené odpoledne a  dobře 
vychlazené pivko v místní hospůdce na Kuberně.

Mopedům zdar!
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Ze života v městysi
vyvinuté slečně ve střelnici se nás zželelo, škubla rukou 
a sláva! Máma bude mít na posteli kominíčka. 

Ale já se  příliš zasnil a  je třeba začít vyprávět o  té 
letošní hornické třídenní pouti. V pátek 7. července jsme 
se  sešli u  hospody v  půl sedmé večer a  konečně Míra 
Klika zavelel, že jdeme ke kostelu, kde byl zahalen jakýsi 
tajemný objekt. Krátká řeč, milá skladba od  Vládi 
Linharta, a  pak došlo k  odhalení malého památníku 
na  němž dominuje deska se  jmény všech rodáků, kteří 
v  jednotlivých usedlostech, v  domech i  domcích či 
v chalupách od nepaměti žili, radovali se, milovali, muži 
odcházeli za  prací nebo na  vojnu, odkud se  často ani 
nevrátili. Deska plná jmen, známých, méně známých 
i  zapomenutých. Některé domy už dávno zmizely, čas 
zapracoval a  mladí ani nechtějí věřit, že tamhle něco 
stálo a  tady byl domek Slípků. Památník má tři části, 
vznikl díky iniciativě Míry Kliky, který je zároveň 
autorem dřevěné části objektu, na níž je znázorněn kostel 
a  symbolická cesta vedoucí do  kraje. Část železné 
konstrukce vkusně zpracoval Josef Liška, desku 
s uvedenými rody vytiskla tiskárna Vltavín v Týně nad 
Vltavou. Paměť si namáhali František Bumba, Lída 
Žižkovská, Míra Klika a pochopitelně vzpomínali i další 
pamětníci. Můj názor? Dobrá připomínka pro mladou 
generaci i  pro všechny rodáky, kteří zde prožili kus 
života. Někomu se snad nezamlouvalo umístění objektu 
u  kostela, někdo nemusí souhlasit s  realizací či 
připojením zvonku, ale většina přítomných byla touto 
zajímavou akcí potěšena. Po návratu do hospody už jen 
příjemná zábava, harmonikářské duo připomnělo známé 
skladby, přidali se zpěváci jejichž hlasivky postupně díky 
„kalíškům“ a pivu zesílily a nabídnuté občerstvení bylo 
příjemné. Kdo nezaváhal, mohl ocenit dobré laskominy 
ze švédského stolu. A už tady máme sobotu. Na návsi je 
nostalgické zastoupení rodu Flaxů s  pouťovými 
atrakcemi a  v hospůdce od  dvaceti hodin hraje Sláva 
Kolář band. Chyběl jsem. Přehršle alkoholických nápojů 
na  mé domácí oslavě narozenin, mnoho jídla a  také 
všelijakých báječných sladkostí prohlásily: „Karle, lehni 
si, je čas odpočívat…“ Mohu jen citovat z druhé či třetí 
ruky „o moc jsi nepřišel, žádná sláva; malá účast, dobře 
jsi udělal.“ Možná někdo má jiný názor, tak se  raději 
zeptejte. Konečně je tady ráno 9.  července 2023 a  tedy 
den slavné poutě. Co určitě neuvidím a  neokusím? 
Okurky láčenky, které u  autobusové zastávky 
v  minulosti prodával takový starý děda, ňam, byly 
úžasné. Neuvidím starého pana Flaxu, kterého jsem 
vždycky s  radostí na  Kuberně zdravil, neuvidím ani 
Frantu kováře, který oblečený v  parádních šatech 
v  kostele pomáhal při mši svaté, neuvidím… ale co, 
hlavně že v kostele potkám mnoho přátel, pak si hezky 
poklábosím s kamarády pod vonícími lípami a konečně 
usednu s  orosenou sklenicí piva v  hospodě a  budu 
společně s  ostatními účastníky poslouchat báječnou 
muziku, kterou od  deseti hodin nabízí Ševětínka. Je 
veselo, těším se  na smažený řízek, jenž bude k  obědu, 

vedou se  řeči s  přáteli, je vedro (tentokrát se  stará 
pranostika nesplnila. Pro neznalé připomenu: když je 
na  záleskou pouť hezké počasí, pak na  hornickou prší, 
a  opačně). Nic, je vedro, tak je nutno dle rady lékařů 
doplňovat tekutiny. Doplňuji, vychlazená plzeň je 
lahodná. Odpoledne je ještě tepleji. Znovu tekutiny, 
kapelník s kapelou nelení, diváci jsou spokojení a čas tak 
rychle plyne. Už je pět hodin, šestá odbila, usměvavý 
kapelník Ševětínky Pavel Veselý ohlásil poslední skladbu 
a po  jejím odehrání prohlásil: „Bylo nám dobře, veselo 
a  milo." I  mě bylo s  vámi dobře. Tak zase někdy 
na shledanou.

Karel Žižkovský

V sobotu 15. 7. se stejně jako v předchozích letech 
uskutečnilo promítání filmu pod širým nebem. Na přání 
diváků zvítězil v hlasování film Buď chlap! Počasí nám 
přálo a vybraná česká komedie umocnila pohodovou 
atmosféru letní noci.

Děkujeme Jaderné elektrárně Temelín Skupiny 
ČEZ za významnou finanční podporu našich 
kulturních a společenských akcí. Velmi si toho vážíme.

Letní kino
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Dyj se blížil vůsmej září, Bukosko se strojilo na pout. 
Všudy se bílilo a smejčilo, cpaly se husy, krmily prasata - 
no, zkrátka a dobře, kalup byl náramnej. A což ve vůkolí! 
Bukoská pout na Matičku, holečku, to nebyla jen pout 
Bukováků, ale Beskejch, Žimutickejch, z  Hornýho, 
Klečackejch, Záleskejch, Mažickejch, Borkojickejch, 
Svinenskejch, Kundratickejch, Pelejckejch, Sedlíkojckejch, 
Bošileckejch a dybych to měla vypočítat všecko – byla by 
to řada dlouhá jako Chvalšiny. Mladý, starý, dědci, báby, 
mentinou, hdo nohy měl a  nebyl zdrovna smrtelnej, 
se na Matičku těšil a taky šel. A dyj se ten den přiblížil, já 
vám řeknu, lidi, sotva hdo se  dočkal voběda. Jen 
se  položila žíce – dobytek se  poklidil taky v  jednom 
kvaltu, rači se mu založilo, nádobí se buď vošplouchlo, 
nebo, dyj se  maminka nebo teta nedívala, strčilo 
do třízku a hybaj k Bukosku! Žencký běžely skoro všecky 
na boso – hde pak to by se  jim bylo řeklo celplíty, dyby 
se byly vobuly! Starší si zaklesly kytle do boku, aby si je 
neurousaly, protože tenkrát – hdepak – aby byla nekerá 
šla tak podholená – víte, sukni pod kolena pro hambu 
svěckou! Tak se  běželo přej Sedlíkojce a  přes bukoský 
luka. Teprva za humny si muský srovnali pintu, žencký 
sedly, vobuly třevíce, daly do pořádku kytle a  fěrtochy, 
ulízla se  pěšinka nebo kakada na  hlavě, zavázala 
se dětem pantle do hlavy – no a vykročilo se rošafně a v 
celej parádě na  pout. Bukoskem to vonělo, jako by to 
byla jedna velká hospoda, a  městečko si sedělo jako 
kvočna; chaloupky a  domy čistý, vypulírovaný – 
a  všecky byly jako živý – a  jako by se  ve svej radosti 
upejpaly. Pane, ajci tu tak dneska nákej přespoláckej 
vejsada zgustnul a  zapřezdíval: ,Hele, kozárováci si 
dneska mysleji," herdek, ten by jich byl nalípal 
nepočítanejch – a  dobře by se  mu bylo stalo, protože 
Bukoský nebyli žádný – hejdumpejdum, ale pořádný lidi 
– třebas nebyli žádný boháči.

Dyj si se  rozhlíd, viděls nejdřív samý boudy a pod 
nima cajky, klobouky a čepice, boty, mošny, šátky, hrnce, 
haldy cukrovího a  já nevim co eště. V  nekerým koutě 
rynku stála bába Háravá a  prodávala z  velký štoudve 
láčený vokůrky, naložený v  kopru. Sakryš, lidi, to byla 
dobrota – klucí i velký si mohli ukousat prsty! Vopodál 
se ulebedil pan Hopčajz, s  červenou tureckou čepičkou, 
prodával „za dva fíky pro Pepíky, pro Jeníky", vyhazoval 
pletence do  vejšky a  zase je kumstovně chytal. Byl 
hubenej jako tříska a  voči měl jako trnky. Ajce mu tak 
nehdo troufnul připlect blíž k  fíkum a  nekupoval mu 
pořikal na stříle! V hospodách bylo veselo muzika hrála 
vo přítrž a vodevšad: vod Růžičkojc, vod Švingrojc, i vod 
Jabůrkojc a  dveře v  hospodě ,,U  Vágnerky" se  ani 
netrhly. Tam se šlo na nákou tu dobrotu, bylo tam všeho 
habaděj, a dyj si měl v přehoušli grejcary, měl si se  jako 
vo trachtací. Muský kouřili veržinky, div ne půlmetrový, 
a športky, dramky a fajfky; čoudu bylo, že by byla v tom 
hůl stála no ale nešt, jen dyj se  sedělo, třebas na  kraji 

seslíku. Žencký v  tej začouděnej haluzně ani kucně íst 
nemohly – a tady, prosim vás, přece všecko bylo tak jiný 
než doma – a nedávali toho jako jako za grejcar šafránu – 
enu, jako vo pouti na Matičku! V  hospodách tancovali 
mladý a  prach tam stoupal jako kadidlo v  kostele. Jen 
moc darebnej chasník by si byl dneska, na zdivu lidem, 
nenašel v tejle chumelenici holku jako květ! Iť jich tu taky 
bylo – a  jaký přece! Tváře červený jak hamilata – 
v  bokách se  jen pocívaly a  vycabený, že z  nich měli 
chlapsí voči jak plužný kolečka! V  krámě u  Špetů 
kupovaly maminky dětem na  šaty do  školy a  sobě 
želíňáčky nebo vlňáky s  třepením; venku, u  krámů, 
vybírali mládenci pannám perníkový srcata a  slibovali 
jim na nich velkejma písmenama lásku aj za hrob – a ajce 
zatmí slunce jasné, láska moje neuhasne. Jenže eště 
do večera se písmena a nehdy i  láska rozhřely – no, ale 
nešť, iť napřesrok je taky pout! 

Dyj sluníčko začalo padat k západu, začali se pomalu 
vytrácet i poutníci; napřed, tojceví, ty starý a hdo byl zez 
dálky. Eště se nakoupil tureckej med a cukrový bambusy 
s  růžičkou uprostřed, perníkový vokýnka, větrový 
cukroví a  husí hovínka (z  vodpuštění, pepřenky 
se  tenkrát eště neřikalo – a mluvilo se, jak komu zobák 
narost a ne cizíma slovama, na kerejch se  jen jazyk láme 
a  eště si je vobyčejnej člověk splete, protože jim 
nerozumí) – a  šlo se  k  domovu. Žencký, jak nebyly 
zvyklý celý půldne chodit vobutý, šly jako po  jahlách. 
Nesly si dojáky a  v nich nakoupený drobnosti, muský 
měli přes ramena vysoký boty vod tejnskejch ševců nebo 
čepice a klobouky na hlavě třebas tři, pro všecky kluky 
doma. Děti, celý pyšný – vykračovaly s  novejma 
mošnama, na  kerejch byli vyšitý červený, zelený 
a  všelijaký jeleni nebo koně. Tenkrát se – hdepak, eště 
nenosily ty aktovky, jako nejčko, hdy to má hdehdo.

Pozdě večír, dyj se  pořádně vytancovali, chodili 
domu mladí. Měsíček jim svítil na cestu a skovával se za 
mraky, jen dyj se mu tu a  tam neco nezdálo. K půlnoci 
nebo taky poslíď, šli z pouti nachmelený, buď dvá nebo 
tří pohromadě, drželi se  za krky a  zpívali si 
po starodávnu: Dyj sem šel z Bukoska z bálu, potkal sem 
prachstarou bábu, nebo Dyj sem šel z  Bukoska 
z posvícení – hola dryja – svícení, potkal sem mou milou, 
neznal sem jí! Což, to věřim vona asi jeho, chudák, taky 
ne! Bukoská pout "na Matičku" se slaví zase – ale už to 
nejni to, co to bejvalo za našich čás – hdepak!

Tuto povídku se svolením autorky, blatské 
vypravěčky Marie Krškové ve své kronice Dolního 
Bukovska zaznamenal Jan Kolář. Pro zájemce, kteří by si 
chtěli přečíst další příběhy z našich Blat, je kniha Marie 
Krškové - Blatské rozprávky dostupná k vypůjčení v 
Obecní knihovně Dolní Bukovsko.

Vo poutích, jaký bejvávaly

Ze starých kronik
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Pozvánky
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Letošní vítání občánků proběhlo v neděli 18. 6. 2023 po dvou skupinkách. Básničkami a písničkami slavnostní 
chvíli zpříjemnily děti z naší mateřské školy. Přivítány byly tyto děti:

Antonín Nováček, D. Bukovsko
Štěpán Heyduk, D. Bukovsko 
Tereza Lapačková, D. Bukovsko
Veronika Pourová, D. Bukovsko 
Julie Kukačková, D. Bukovsko 
Kristýna Joštová, D. Bukovsko 
Ondřej Hlaváč, Sedlíkovice 
Eliška Pospíšilová, D. Bukovsko 
Nela Salvová, D. Bukovsko

Violet Malechová, D. Bukovsko
Aneta Ratajová, D. Bukovsko
Kristián Mach, D. Bukovsko
Matěj Venčovský, D. Bukovsko
Jakub Mašek, D. Bukovsko
Eliška Steinbauerová,  D. Bukovsko
Anežka Makovičková, D. Bukovsko
Jan Trs, D. Bukovsko
Izabela Hlaváčová, D. Bukovsko

Vítání občánků 2023

Z matriky
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